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TSR I NFORMATIE VAN DE MI NIS TERRAAD 

Bijgaand moge ik U een verslag doen toekomen van de 
vergadering van de Ministers van de landen van de EEG over 
de Vrijhandelszone, welke vergadering op 22 april jl. te 
Brussel werd gehouden. 

In verband met de Franse Kabinetscrisis was Frankrijk 
niet op min~rieel doch op ambtelijk niveam vertegenwoor
di gd 0 De vergadering kon dan ook slechte van oriinterende 
aard zijn en werkelijke onderhandelingen waren niet moge

lijk o Niettemin is zij toch we1 nuttig geweest oom. omdat 
zij de bereidheid van alle aanwezigen heeft aangetoond een 
zo groot mogelijke onderlinge overeenstemming tot stand te 
brengeno Bovendien zijn er op verschillende punten verduide
lijkingen tot stand gebracht die er toe hebben geleid dat 
de visies, althans van de andere partners dan Frankrijk, naar 
elkander toe zijn gegroeido 

Belangrijk was het voorstel van de voorzitter van de 
Europese Commis.sie, de heer Hallstein, beogend ·te komen tot 
een aanbod van de zes EEG-landen aan hun partners in het 
Comité Maudling tot het sluiten van een voorlopig accoord -
vooruitlopende op het definitieve verdrag tot instelling van 
een Vrijhandelszone - waarbij de landen van de OEES zich zou
den verplichten hun tarieven op 1 januari 1959 met 10% te 
verminderen~ Door een dergelijke vermindering zou in de OEES 
een analoge tariefafbraak plaatsvinden op 1 januari a.s. als 
in het EEG-verdrag voor de zes EEG-landen is voorzien. De 
belangrijkste vorm van discriminatie bij het effectief worden 
der EEG-bepalingen zou hierdoor ongedaan worden gemaakt. 
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MINISTERIE VAN BUITENLANDSE ZAKEN 

Het voorstel van de Commissie gaat uit van de ver
onderstelling dat het nu wel als uitgesloten moet worden 
beschouwd dat per 1 januari 1959 een definitief accoord 
over de Vrijhandel~zone in werking zal kunnen treden en 
dat een deel van de door deze vertraging opgeroepen onge
rustheid bij de overige OEES-landen zou kunnen worden.weg
genomen door onze bereidheid tot een voorlopig accoord 
hetgeen door de heer Hallstein als van grote politieke 
betekenis werd be schouwdo 

DE STAATSSECRETARIS VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 

, 
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Verslag van de vergadering van de Ministers van de Zes 
over de Vrijhandelszone op 2L april 1958 0 

In verband met de Franse Kabinetscrisis werd de ver~adering 
niet door Staatssecretaris Faure maar door de heer Vi orms~r 
bij gewoond. Van de zijde van de Europese Commissie werd het 
woord gevoerd door de heren Hallstein en Reyo Verschillende 
andere leden van de Europese Commissie waren eveneens aanwe-. 
Zl.g. 
Onderwerp van bespreking vormde een rapport dat do or de werk
groep van de Zes voor de Vrijhandelszone onder leiding van de 
heer Ockrent was opgesteldo De discussies in de werk groep had
~en in hoofdzaak plaats gevonden op basis van het Plan van de 
Europese Com~i s sie, en voorts op grond van het Franse Plan en 
d~ OEES-documenten van het Comité Maudling. 

Al gemene Overweginben o 

De werkgroep Ockrent had in het inleidende hoofdstuk getracht 
een formule te vinden voor de verhouding tussen de Vrijhandels
zone en de EEG. De Vrijhandelszone zou de uitvoering van de be
palingen van het verdrag van Rome en van de maatregelen die 
voor de tenuitvoerle gging van dat verdrag nodig zouden zijn 
niet mogen belemmeren. Voorts zouden de bepalingen van de Vrij
handelszone niet van kracht zijn voor de onderlinge verhouding 
tussen de 6 EEG-landen. Staatssecretaris van der Beugel maakte 
bezwaren tegen de eerste formulering : het was juist dat de ver
plichtingen van het EEG-verdrag niet mogen worden aangetast 
maar het g ing te ver te zeggen dat de Vrijhandelszone zelfs 
niet van invloed zou mogen zijn op uitvoeringsmaatregelen van 
het verdrag van Rome, waarvan de inhoud nog geenszins vast
staat o De heer Müller Armack ging nog verder en wilde dat ook 
de passage, volgens welke de Vrijhandelszone niet van toepas
sing zou zijn op de betrekkingen tussen de landen van de Zes 
onderling , geSChrapt zou worden o Men kwam overeen dat de betref
fende passat~es niet zoude n voorkomen in het document dat t. z. t. 
aan de Elf zal worden overhandigd. 
Volgens het Franse Plan zou de naam Vrijhandelszone beter in 
"Union Européenne de Coopération Economique" gewijzigd kunnen 
worden. Andere delegaties in de Werkgroep hedden "Oooperation 
Economique Européenne" voorgesteld, omdat "union!' te ver gaat 
en bovendien in tegenspraak met " cooperation~ is~ De Ministers 
namen ten deze geen· be?lissing o 

Tariefharmonisatie en origineregels 
Alle Mini s ters waren het er over eens dat de tarieven tegenover 
derde landen zoveel Moeelijk geharmoniseerd zouden moeten wor
den. Voorzover men hierin niet zou slagen en er - tengevolge 
van resterende verschillen in buitentarief - distorsies zouden 
optreden, zouden antidistorsiemaatregelen mogelijk moeten zijno 
Duitsland, de Benelux en de Commissie achtten in beginsel alle 
antidistorsiemaatregelen mogelijk die indertijd door de OEES~ 
werkgroep van handelsexperts waren bestudeerd. De heren Carl1 
en Wormser echter pleitten er voor dat alleen de heffing van 
c omnensatoire rechten zou worden overwogen en geen originere
gele (bewerkinbsregel s noch percentageregels). De heer 
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Wormser wilde deze compensatoire heffingen d~~ngend voorschrij
veno Hij liet doorschemeren dat aanvaarding van deze constructie 
het de Franse delegatie waarschijnlijk gemakkelijker zou maken 
soepel te zijn.~en aanzien ~an de eis (uit het Frans e memorandun) 
tot sectorsgew~Jze behandel~ngo De heer Carli zeide met de heer 
Flggures van de Treasury gesproken te hebben over zijn voorstel 
uit welk gesprek hij de indruk had gekregen dat de Engelsen het ' 
systeem van compensatoire rechten ernstig overwegeno 
Volgens Staatssecretaris van der Beugel bleef de harmonisatie 
van de buitent&rieven op de grondstoffen en halffabrikaten pri
maira Hiervver moeten de Zes bereid zijn tot onderhandeling met 
de Vrijhandelszonepartners hetgeen in feite betekentz aanvaar
ding van de medezeggenschap der overige OEES-Ianden bij het vast
stellen van de nog niet geregelde buitentarieven der EEG (de zg. 
G-lijst)o Men moet zich voorts realiseren dat het economisch en 
politiek nauwelijks te rechtvaardigen is van andere landen te 
eisen dat zij t ot verhoging van buitentarieven op grondstoffen 
overgaano 
Voorzover harmonisatie niet zou slagen zou er een mengsel van 
ori ineregels en compensatoire heffingen moeten worden gevonden 
voor de opheffing van distorsies o 
Ten aanzien van de heffing van compensatoire rechten merkte hij 
op dat deze toelaatbaar was voorzover zij diende om de verschil
len in buitentarief op grondstoffen te overbruggeno Bij verplich
te en automa tische toepa ssing echter zouden zij ook geheven wor
den op eindproducten ten aanzien waarvan er geen verschillen in 
t a rieven op grondstoffen bestaan en dus geen sprake is van tarief
distorsies; hier zouden zij zuiver protectionistisch werken en 
derhalve slechts in bepaalde ge vallen mogen worden geheven en bo
vendien een aflopend karakter moeten krijgen. In gelijke zin liet 
de heer Müller Armack zich ui t, die aan de heffing van Carli
rechten bovendien als voorwaarde wilde stellen dat ten minste 
10% van het desbe treffende product van buiten de Zone zou moeten 
komeno 
De heer Carli onderschreef de noodzaak met de Vrijhandelszone
landen te onderhandelen over de G-lijsto Hij achtte het - ook uit 
Italiaans oogpunt, gezien het verwerkende karttkter der Italiaanse 
industrie - noodzakelijk dat grondstoffen niet beschermd worden 
en da t de harmonisatie op een zo laag mogelijk niveau geschiedt 
waardoor men vele problemen oplost en bovendien aan de Engelse en 
Scandinavische posities tegemoetkomt •. . 
Besloten werd dat de werkgroep Ockrent de bestudering van het pro
bleem zal voortzetten, waarbij rekening zal worden gehouden met 
de resulta ten, tot dusverre in de OEES-besprekingen bereikto 

De Zes zullen bovendien bij deze discussies in OEES-verband hun 
etandpunt coordinereno 

Gemenebestpreferenties 
De Zes waren het eens dat het probleem van de Gemenebestpreferen
ties door de Zee in het Comité Maudling zou moeten worden gebracht 
Men was het ook eens dat eventuele concessies die van de Engelsen 
zouden moeten worden gevraagd op het gebied van de Gemenebeetpre
ferenties zouden moeten worden beperkt t ot een klein aantal pro
duk ten en een klein aantal landen o 

Geen overeenstemming bestond echter over de vraag hoever men i~ 
het algemeen kon gaan in zi jn eisen en wat op ditmmoment de ju~s
te onderhandelingstaktiek waso De heren Hallstein en Vl ormser 



-3-

Belgie en Nederland waren er echter op uit het yrobleem tot 
kleine proporties terug te brengen en met veel omzichtigheid te 
behandelen opdat men geen eisen zou stellen die voor de Engelsen 
persá onaanvaardbaar zouden zijn. 
De heer Fayat meende dat Engeland vooral voordelen had in bet 
investeringsvlak, omdat Amerikaanse investeringen zouden worden 
aangetrokken tot Engeland dat immers lid z.ou zijn van de Vrij
handelszone ~n het Gemenebeato Hij dacht echter, dat deze ten
dens tot een concentratie van investeringen in Engeland in de 
loop van de tijd wel zou vermindereno 
De heer Müller Armack meende dat er v o r de Instituten van de 
Vrijhandelszone alleen redenen voor maatregelen zouden zijn in
dien bewijsbaar was dat de Engelsen een belangrijk concurrentie
voordeel ontlenen aan het feit dat zij voor een grotere markt 
kunnen producereno 
Overigens meende hij dat, als het Continent gemakkelijker toe
gang tot de Commonwealthlanden gaat eisen, deze landen wel met 
verlangens t.a.v. hun agrarische export naar Europa zullen ko
meno 
De heer Snoy wees nog eens op het belang van het betrachten van 
de grootste voorzichtigheid bij de presentatie van dit probleem 
vanwe ge de bestaande gevoeligheden in de Gemenebestlanden. Ook 
moesten de ongunstige reacties van de VoS o in het oog gehouden 
worden. Daarom moest men het probleem der Commonwealthpreferen
ties vooral aanvatten op de punten waar hun best~an een bedret= 
ging van de Vrijhandelszone vormt d.w.z. bij de distorsieso Een 
institutionele benadering zou hier mogelijk zijn. 
De heer earli meende dat een deelneming aan de Gemenebestprefe
renties gerechtvaardigd kan zijn als Gemenebestprodukten, die 
via Engeland de Zone binnenkomen op het Continent niet door een 
compensatoir recht worden getroffen. Door het stellen van de eis 
van heffing van compensatoire rechten op Gemenebestprodukten, die 
via Engeland binnenkomen, zou de aanval op de Gemenebestpreferen
ties indirect worden gemaakto 
De heer Van der Beugel vond het geen juist > a rgument dat de Zes 
niet op gelijke voorwaarden toegang tot de grondstoffenmarkten 
van het Gemenebest hebben~ Dit is een kwestie van buitentarieven 
op grondstoffen en aangezien de Zes dit buitentarief in eigen 
hand hebben kunnen ze het niet als wapen gebruiken tegen anderen. 
Voorts stemde de heer Van der Beugel met de opmerkingen van de 
heer Snoy in dat de Engelsen vermoedelijk als tegenprestatie een 
openmaken van de markt van de Overzeese Gebiedsdelen van de Zes 
zouden vragen. De beste oplossing zou ook zoi. zijn het probleem 
institutioneel op te lossen, zodat in de loop van de overgang~
periode bij eventuele constatering van belangrijke concurrent1e
voordelen voor de Engelsen, door de instituten passende maatre
gelen kunnen worden aangegeven. 
Besloten werd dat de werkgroep Ockrent het probleem verder zal 
bespreken, mede aan de hand van schriftelijke voorstellen van de 
verschillende landeno 

Landbouw 
Door de heer Rey werd namens de Commissie een voorstel voor de 
landbouw ingediend. Dit document werd niet besproken , doch V2r
wezen naar de werkgroe~ Ockrento 
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Concurrentieregels 

De discussie over de concurrentieregels concentreerde zich op de 
vraag of de Zes de zgo "ongelijkheid van toegang tot de grond
stoffenmarkten" als probleem zullen stellen en, zo ja of zulks 
bij dit onderwerp dient te geschiedeno De Italianen e~ Fransen 
bepleitten dit. De heer van der Beugel herhaalde echter dat on
voldoende toegang tot grondstoffen van buiten de Zone nagenoeg 
steeds veroorzaakt wordt door het eigen buitentarief: dat hebben 
wij echter in eigen hand o Het is dus geen concurrentieprobleem
De heer Müller Armack sloot zich hierbij aan 0 Slechts gevallen, 
waar monppolies bestaan, zou men desnoods in het kader van de 
concurrentieregels aan de orde kunnen stellen, maar dat zijn er 
slechte weinige o 
Besloten werd dat het onderhavige probleem verder door de groep 
zal worden bestudeerd met inachtneming van hetgeen de heer Van 
der Beugel had gesteld~ 

Instituten 
: 

De heer Hallstein deelde mede dat de Commissie momenteel dacht 
over een institutionele structuur analoog aan die van het asso
ciatieverdrag tussen Engeland en de KSG, waarbij de Zes enerzijds 
en de andere landen van de OEES anderzijds als twee partijen 
worden gezien. De Zes zouden dan hunnerzijds vertegenwoordigd 
kunnen worden door een aantal leden van de Ministerraad en een 
aantal leden van de Commissieo Dit zou z.i. de besluitvorming 
ver -emakkelijkeno 
De heer Van der Beugel verklaarde dat hij grote belangstelling 
had voor de benadering van de Commissieo Met name was hij ervan 
overtuigd dat de op te richten organen van de Vrijhandelszone 
aan de Commissie de ruimte moesten laten om haar taak te vervul
len de cohesie tussen de Zes te bevordereno Het leek hem echter 
te vroeg zich nu definitief uit te spreken. Hij achtte het van 
groot politiek belang dat een aantal landen buiten de Zes zich 
in het Comité Maud1ing voor een doorbreking van de unanimiteit 
had uitgesproken. Hij kon zich voorstellen dat het wellicht nood
zakelijk was een zodanige regeling te treffen dat de Zes in de 
Vrijhandelszone niet zouden kunnen worden overstemd; het argu
ment hiervoor mocht echter niet de eenheid van de Zes zijn-
want zulk een argument zouden bv. ook de Engelsen kunnen aanvoe
ren - doch de relatief grote macht van de Zeso Voor doorbreking 
der unanimiteit is in elk geval een orgaan ter voorbereiding no
dig dat een objektief oordeel kan geven. 
De heer Fayat, die in dezelfde geest als de heer Van der Beugel 
sprak, meende dat de Zes onderling een protocol moesten opstel
len waarin wordt aangegeven in welke gevallen zij unaniem moeten 
stemmen tegenover de anderen en welke stemprocedure ter voorbe
reiding daarvan intern zal worden gevolgdo 
Besloten werd dat de werkgroep Ockrent zijn werkzaamhede~ zal 
voortzetten mede op basis van de voorstellen die de Comm~sie 
schriftelijk zal indienen~ 

Overgang van de eerste naar de tweede etappeo 
De groep Ockrent had geen overeenstemming bereikt ~ De Fransen 
wensten hier een vetorecht voor de Zes binnen de Zeventien 9 en 
een (Frans !) vetorecht binnen de Zes o De anderen ingen hier
mede niet acco ord 
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_ Zij gaveu wweliswaar toe da t de Vrijhandelszone niet sneller 
dan de EEG mag voo~och meenden dat een ?1eerd~rhei à.sbeslis sing 
over de overgang naar de tweede etappe, (m~ssch~en een paar j aar 
nadat de overgang in de EEG heeft plaa ts gevonden) mogeli jk 
moet zijn. Zou de Vrijhandelszone tijdelijk trager verlopen _dan 
zou de mo gelijkheid moeten bestaan dat zij de EEG na en i ge ti jd 
weer inhaal to 
De heer Van der Beugel verklaarde er ook geen bezwaa~ tegen te 
hebben indien de Vrijhandelszone automatisch, dus zonder besluit 
door de organen van de Vrijhandelszone, de EEG zou volgeno 
De Franse dele gatie had in de werkgroep Ockrent gesteld dat er 
geen vaste eindtermijn voor de overgangs periode zou moeten zijn 
en dat ook over de overe ang naar de derde etappe met unanimiteit 
zou moeten wo rden beslisto In dit verband kwam ook de Franse eis 
t ot déca l a ge weer aan de ordeo . 
De heer Wormser wees er nog eens op dat de Franse delegatie op 
dit momen t geen machtiging had om van de eisen, gesteld in het 
Fr anse Plan a f te wijken. Wel voe g de hij hieraan toe dat hij het 
betreurde dat er op deze vergadering geen Franse Minister aanwe
zi g kon z i jn , omdat z oi o in de discussies indicaties tot een 
comp r omis l agen opgesloten. 

Onde r ontwi kkel de l a nden 

Uit het r appor t van de werkgroep Oc krent kon worden geconcludeerd 
da t a lle delega tie s , met uitzondering van de Nederlandse en Bel
gi sche zi ch i n principe ha dde n uitgesproken voor de instelling 
van financiele instituten in de Vrijhandelszone ten behoeve van 
de a ch tergebleven gebieden. Ter vergadering van de Ministers 
bl eek echter da t Duitsland nog geen vaste toezeggingen dienaan
gaande kon doen . Besloten werd dat de Ministers, die zich niet 
met de ins telling van financiele instituten konden verenigen, 
hierover intern no g eens zouden overleg plegen. 
St aatssecre t ari s van der Beugel onderschreef nog eens de Neder
l a ndse rèserveo Hij wees bovendien op het feit dat er al talloze 
instituten van deze aard bestaan, waarvan de onderlinge verhou
di ng toch op zijn minst eens moet worden bezien. 

Tijdelijk a ccoord 
De Europese Commissie had voorgesteld dat door de landen thans 
onderhandeld zou worden over een tijdelijk accoord waarin de 
landen zich zouden verplichten op 1 januari een tariefafbraak 
van 10~ toe te passen en waarin eventueel in een aantal grote 
lijnen zou worden aange geven hoe het definitieve ac c oord over 
de Vrijhandelszone eruit zou moeten zien. 
De heer Hallstein richtte een dringend verzoek aan de landen dit 
pl an van de Commissie goed te overwegen. 

Proce dure 
Besloten werd het aan Mini ste r Maudling zelve over te l a t en of 
hi j de ve r gaderi ng op 2 en 3 mei van de InterG ouverneme~ tele Com
mi ss i e zou willen laten door gaan, ondanks de Franse Kab~netscri
sis en ondanks he t ontbreken van een documen t van de Zes . 
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Inmiddels is door de heer Maudling besloten de vergadering van 
de Inte·r 6ouvernernentele Commissie uit te stelleno De werkgroe~ 
Ockrent zal in de komende weken op grond van de discussies van 
de Ministers een nieuw document opstellen, waarin teven com
mentaar zal worden gegeven op het voorstel van de Commissie 
over de landbouw en over een eventueel interim accoord. On 10 -mei om 10 uur 's morgens zullen de Ministers van de Zee weer 
bijeen komen in Brussel o 

Direct or aa t ~ Generaal voor de Europese Samen~erking 
25 april 1958. 


